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Karsten Lauritzen (V) har i brev af 6. marts 2012 stillet mig følgende spørgsmål 
S 2485, som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål:
”Hvorfor ønsker ministeren ikke at revurdere cirkulæret om kommunale parkerings-
fonde fra 1994?”

Svar:
Det fremgår af bygningsreglementet, at der ved opførelse af byggeri skal udlægges 
tilstrækkelige parkeringsarealer til, at bebyggelsens beboere og brugere kan parkere 
biler, motorcykler og cykler på ejendommens område.

I nogle områder, f.eks. tætbebyggede byområder, kan det i nogle tilfælde være van-
skeligt at etablere parkeringspladser på selve grunden, og kommunen kan derfor ef-
ter anmodning fra ejendommens ejer beslutte at fravige kravet om parkeringspladser 
på egen grund, mod at der i stedet indbetales bidrag til en kommunal parkeringsfond. 
Herefter overtager kommunen forpligtelsen til at tilvejebringe parkeringspladser til 
brug for ejendommens beboere og brugere. Parkeringspladserne skal etableres in-
den for 5 år. 

Parkeringsfondscirkulæret er således indført for at sikre fleksibilitet for ejendommens 
ejer, samtidig med at beboere og brugere fortsat tilgodeses ved, at der etableres par-
keringspladser i umiddelbar nærhed af bebyggelsen, og at dette sker inden for en 
tidshorisont på 5 år.  

Reglerne tilgodeser en række fornuftige hensyn, og jeg mener derfor ikke umiddel-
bart, at der er behov for at revurdere cirkulæret. Jeg vil dog gerne vurdere behovet 
for en gennemgang af reglerne, hvis der skulle komme konkrete og relevante forslag 
om ændringer.   

Med venlig hilsen
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